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November alweer en volop herfst omdat het blad begint te vallen. Op de eerste van 
deze maand zijn we dan ook begonnen met blad van de paden te ruimen. Daarvoor 
hebben we een Gardena Bladruimer aangeschaft die na wat montagewerk in gebruik 
genomen is. Het was niet helemaal een succes vanwege de afstelling van de 
borstels. Staan die te hoog dan wordt er nauwelijks blad opgeveegd, en als ze te 
laag staan krijg je er moeilijk beweging in en graven ze in de grond. Verder is de 
opvangzak heel snel vol. We zullen er nog mee moeten leren omgaan, maar voor de 
paden schoon te houden zou het wel geschikt zijn. Op de heideheuvel lag ook nog 
maaisel dat door de vele regen behoorlijk nat was en daardoor ook zwaar. Daar zijn 
we mee verder gegaan en met nog een keertje harken is die ook schoon voor de 
winter en de ergste bladval.  

Er was regen voorspeld op woensdag 8 november maar toch waren we met 8 
vrijwilligers aanwezig. We hebben de heideheuvel helemaal schoon gekregen van 
het maaisel dat er nog lag. Verder hebben we het blad van de paden verwijderd. Dat 
moeten we bijhouden voordat het wordt platgetrapt en dan is het flink harken. Peter 
is met de nieuwe bladruimer aan de slag gegaan op de paden en dat ging toch wel 
redelijk. Joop moest er wel met de grote bak achteraan lopen om de opvang van de 
ruimer leeg te maken. Met de hoeveelheid blad in ons park is die zo vol. Toch werk 
het vlotter en met minder moeite kunnen we nu het blad op de paden verwijderen. In 
het najaar worden de nestkasten voor de winter schoongemaakt en nagekeken. Daar 
zijn Nico en Sjef nu mee begonnen. Ze doen dit al jaren zodat ze precies weten waar 
ze hangen. Ook houden ze bij welke er “bewoond” zijn geweest. Omdat er ruim 40 in 
het park hangen zijn ze daar nog wel even mee bezig. 

De vijver was 2 jaar geleden schoongemaakt maar nu was het toch weer tijd om dat 
weer te doen. Er stond alweer behoorlijk wat aangroei van waterplanten en om te 
voorkomen dat de vijver dichtgroeit moest er actie genomen worden. Vroeger deden 
we dat met waadpakken aan met de hand en voerden we het met een vlot af. Dat 
doen we niet meer omdat het te zwaar werk is. We hadden dus 2 jaar geleden aan 
de gemeente gevraagd of een firma die voor hun werkt dat zou willen uitvoeren. Er is 
toen een grote machine van Ploegmakers op rupsbanden gekomen die zo de vijver 
inreed. Dat ging goed omdat de bodem van de vijver een stevige leemlaag heeft. Hij 
zakte dus niet weg. In No time was de vijver schoon en hebben ze het afgevoerd. Nu 
had het de afgelopen tijd veel geregend dus was het langs de kant erg drassig. Hier 
en daar zakte de machine weg als hij langs de oever werkte. Gelukkig heeft hij het 
weer glad gemaakt. Vanwege de hoge waterstand (het water van de vijver wordt 
gevoed door de regen) durfde de machinist niet de vijver in te rijden. Hij was bang 
dat hij weg zou zakken in de modder. In het midden stond nog begroeiing waar hij 
vanaf de kant niet bij kon. Op advies van Joop die wist hoe de bodem van de vijver is 
reed hij toch de vijver in en dat ging maar net goed. De motor van de machine moet 
niet onder water komen te staan. Met de drassige oever van de vijver kon hij er ook 
net uitkomen. In het vervolg moeten we dit karwei wat vroeger in het jaar uit laten 
voeren als er minder water is en de oever droger is. Voorlopig hebben we er weer 
een tijdje een schone vijver en is ons een lastig karwei bespaard gebleven.    

Omdat het winter wordt en wij in deze periode de vogels voeren moest er weer voer 
komen. Dat doen we om vogels naar ons park te lokken en om ze een handje te 
helpen. Joop heeft 50 kilo strooivoer, 25 kilo pinda’s , 6 emmers vetbollen en 12 



potten pindakaas gehaald. Daar kunnen de vogels het wel mee doen. Wij zijn 
benieuwd wanneer het op is. 

Het had flink geregend op de dinsdag voor woensdag 15 november daarom was het 
blad op de paden erg nat. Toch hebben we flink wat kunnen opruimen. Op de 
Heideheuvel staat een volwassen Haagbeuk. Nadat de boom zaad had 
geproduceerd was al het blad er uit gevallen. We dachten dat ie dood was en wilden 
hem omzagen. Maar toch als je een takje afbrak was hij nog groen van binnen. We 
laten de boom dus nog staan en kijken of er blad aan wil groeien in het voorjaar. Zo 
niet dan wordt de boom alsnog verwijderd. Rob onze bomen expert had een 
Hollandse Iep ontdekt die jaren geleden door ons was geplant. Door vandalen was 
die afgebroken maar nu is de boom toch weer gaan uitlopen. Hebben we toch nog 
een Iep in ons park. Op de heideheuvel waren de aanliggende Hazelaars ver over 
het gras gegroeid daar hebben we de zaag ingezet en een stuk of 12 grote takken 
verwijderd, Het ziet er nu een stuk beter uit. We zijn net kappers, af en toe moet het 
park in model gemaakt worden.  

Ons park nodigt ook uit tot romantiek. Langs de waterkant waar we maaisel en blad 
hadden gegooid, hing er een leuk popje op de boom. Er zat een kaartje aan met een 
hartje er op. Op de achterkant stond de hartenkreet : “Knappert, ik mis je zoooo erg ! 
Ik wacht op je, forever yours. “ Er had hier beslist een hele leuke ontmoeting 
plaatsgevonden. We hopen dat dat stel elkaar nog eens zal ontmoeten !!    

Het is november en dus tijd om wat te planten. Rein en Joop zijn naar Van Esch in 
Boxtel gereden om de planten op te halen die Jan besteld had. Tevens hebben ze 3 
zakken bemeste tuinaarde meegenomen om de planten wat extra voeding te geven. 
Op woensdag 22 november was het gelukkig droog maar met 6 graden wel aan de 
frisse kant. Dat weerhield ons niet om te gaan planten. Wat hebben we geplant:   

50 stuks Struikheide ( Calluna Vulgaris), 10 Sprokehout (Rhamus frangula), 10 
Zuurbes ( Berberis Vulgaris), 5 Rode Kamperfoeli ( Lonicera xylossteum), 5 
Hondsroos ( Rosa canina) en 1 Fladderiep ( Ulmus leavis). 

We hebben alles deze middag geplant op de aangegeven plaatsen die Jan met een 
kaartje had aangegeven. We zijn benieuwd wat deze planten gaan doen volgend 
jaar.  Het is een mooie aanvulling op de bestaande collectie bomen en planten die al 
in ons park zijn. Ruud is begonnen met de vogels te voeren. We hebben veel 
voedersilo’s die eerst overal opgehangen moesten worden. Het liefst zo hoog 
mogelijk om diefstal te voorkomen je hebt immers overal mensen voor. Gedurende 
de wintermaanden zorgt Ruud dat ze gevuld blijven. Er zaten al wat Mezen op hem 
te wachten vertelde hij.  

De laatste werkmiddag 29 november was het erg koud. Gelukkig hebben we daar in 
het park niet zoveel last van. Waar we wel last van hadden waren de natte bladeren 
op het pad die Tryntsje en Rein in de omgeving van de ingang hebben verwijderd. 
Ruud heeft de vogels weer gevoerd en Nico en Sjef zijn verder gegaan met de 
nestkasten nakijken en schoonmaken. Alles bij elkaar waren er dus maar 5 
vrijwilligers deze middag. Gelukkig komt dat niet vaak voor omdat we tegenwoordig 
meer vrijwilligers hebben dan vroeger. Dat was toen soms niet zo leuk als er maar 2 
mensen aanwezig waren. Het heeft zoveel geregend dat je amper rond de vijver kunt 
lopen zo hoog staat het water. Die is precies op tijd schoongemaakt. 

 


